

Mitgliederinitiative

Organisations-Treffen

- **Wann** **Donnerstag, 13.02.2025, 16:30 Uhr**
- **Wo** **Zoom, Meeting ID: 656 6259 9328,
Passcode: 78456143**
- **Kontakt** **gew-kv-up@uni-potsdam.de**

Durch die **Änderung des § 67 des Brandenburgischen Hochschulgesetzes** haben wir als Mitglieder der Universität nun die Möglichkeit, Themen in Form einer Mitgliederinitiative in unseren Senat einzubringen. Der Senat ist dann verpflichtet, diese Anliegen zu beraten und darüber zu entscheiden. Diese Neuerung gibt uns die Chance, gemeinsam die Themen voranzubringen, die uns wichtig sind und unsere Studien- und Arbeitsbedingungen verbessern können.

Um diese Gelegenheit zu nutzen, möchte der Kreisverband Universität Potsdam eine **Mitgliederinitiative gründen** und lädt jedes Universitätsmitglied zu einem ersten Organisationstreffen ein. Ziel des Treffens ist es, Themen und Vorschläge zu sammeln, die wir gemeinsam vorantreiben möchten, und engagierte Mitstreiter:innen zu gewinnen. Besonders möchten wir folgende Bereiche in den Fokus rücken, da wir hier **großen Handlungsbedarf** sehen:

- **Auswirkungen der Arbeitsbelastung von Lehrenden auf Qualität von Lehre und Studium**
- **Arbeitszeitregelungen & Gesundheitsschutz**
- **Lehrkapazitäten**
- **Dauerstellen für Daueraufgaben**

Doch auch eure Anliegen und Perspektiven sind wichtig! Was bewegt euch am meisten? Welche Themen sollten wir unbedingt aufgreifen?

Wir laden alle Mitglieder der Universität herzlich ein aktiv zu werden. Die Vielfalt an Perspektiven und Erfahrungen aller ist entscheidend, um gemeinsam tragfähige Lösungen zu entwickeln.



**Find more
information
here!**

Gewerkschaft
Erziehung und Wissenschaft
Kreisverband
Universität Potsdam



Members Initiative

Organisational Meeting

- **When** **Thursday, 13.02.2025, 4:30 pm**
- **Where** **Zoom, Meeting ID: 656 6259 9328, Passcode: 78456143**
- **Contact** **gew-kv-up@uni-potsdam.de**

With the **amendment of § 67 of the Brandenburg Higher Education Act**, we as university members now have the opportunity to bring issues to our senate in the form of a members' initiative. The senate is then obligated to discuss and decide on these matters. This change gives us the chance to collectively advance important issues that affect us and shape our study and working conditions.

To make use of this opportunity, the University of Potsdam local chapter aims to **establish a members' initiative** and warmly invites all university members to an initial organizational meeting. The goal of this meeting is to gather topics and proposals that we want to advance together and to recruit dedicated supporters. In particular, we want to focus on the following areas, as we see a great need for action here:

- **Impact of workload of teachers and lecturers on quality of teaching and studies**
- **Working time regulations & occupational health protection**
- **Teaching capacities**
- **Permanent positions for permanent tasks**

However, your concerns and perspectives are also important! What matters most to you? Which topics should we definitely address?

We invite **all members of the university** to actively participate. The diversity of perspectives and experiences is crucial in developing sustainable solutions together.



**Find more
information
here!**

Gewerkschaft
Erziehung und Wissenschaft
Kreisverband
Universität Potsdam

